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Fra Arkivverket 

Til Justis- og beredskapsdepartementet 

Dato 29.8.2022 

Tema Høring - Dokumentoffentlighet i straffesaker 

 

 

 

Justis- og beredskapsdepartementet har sendt på høring utredningen Dokumentoffentlighet i 

straffesaker. 

Vi viser til korrespondanse hvor vi ba om noe utvidet frist for svar og ettersender med dette noen 

kommentarer til høringen.  

Arkivverket har ikke vært høringsinstans, men vi ser at høringen kan være relevant i forhold til 

straffesaksarkiver, da de blir avlevert Arkivverket som overtar råderetten og vurderer innsyn i slike jf. 

arkivloven §§ 6 og 10. Vi ble noe sent oppmerksomme på høringen, slik at vi har ikke fått studert 

denne i detalj, og hvordan forslaget kan få betydning for avleverte arkiver.  

Av høringsbrevet fremgår det imidlertid at det ikke er tatt stilling til hvordan utredningen skal følges 

opp, og at den er sendt på en bred høring for at departementet skal få et bedre grunnlag for å vurdere 

oppfølgingen. Vi antar derfor at det blir muligheter for en grundigere gjennomgang i departementets 

oppfølgning av utredningen. Arkivverket bidrar gjerne der forslagene berører avsluttede straffesaker 

og avlevering av slike arkiver og har foreløpig følgende kommentarer: 

 

Av utkast § 29 g tredje ledd fremgår: 

I avsluttet straffesak skal krav om innsyn rettes mot politidistriktet på det sted hvor saken har vært 

behandlet eller hvor fra etterforskningen har vært ledet, eller til Arkivverket dersom arkivansvaret er 

overført dit. 

Vi registrerer at departementet i punkt 19.3 skriver: 

«Saksbehandling av en større mengde innsynskrav vil øke arbeidsbelastningen på organene som skal 

innvilge innsyn. Gjennomføring av forslagene må derfor antas å føre til økt arbeidsbelastning for 

domstolene, påtalemyndigheten og Arkivverket.»  

Og videre: 

«Henvendelser om merinnsyn vil fortsatt kunne være krevende å ta stilling til. I utgangspunktet er det 

likevel tale om saksbehandlingsplikter som påtalemyndigheten, domstolene og Arkivverket også etter 

dagens regelverk utfører som ledd i sin ordinære virksomhet. Forslagene kan derfor neppe anses for å 

ha betydelige økonomiske eller administrative konsekvenser.» 

 

Departementet viser også til Digitalarkivet som publiseringsplattform (punkt 19.1). 

 

I denne forbindelse vil vi informere om at vi for avleverte, eldre digitale straffesaksarkiver har 

betydelige utfordringer i forbindelse med tilgjengeliggjøring av straffesaksdokumenter. Dette er en 

følge av tekniske utfordringer knyttet til de digitale uttrekk vi mottar av slike arkiver og gjenfinning av 

spesifikke dokumenter i arkivene. Inntil slike utfordringer er løst vil vi kunne få utfordringer i forhold 

til å håndheve eventuelt utvidet innsyn for avleverte arkiver, og krav om behandlingstid. Løsningen 

kan, i tillegg til administrative konsekvenser, derfor også ha økonomiske konsekvenser. Arkivverket 

vil også måtte se om forslagene vil kunne få konsekvenser for fremtidige avleveringer, dersom 

overnevnte ikke er løst før avlevering. 

Vi imøteser departementets videre oppfølgning og bidrar gjerne til hvordan tekniske utfordringer kan 

løses for å etterleve de lovkrav som foreslås.    

 

På vegne av Arkivverket 

Harald Sommerstad  

Seniorrådgiver / Stab for strategi og styring 
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